
Medemblik, 11 oktober 2021 

Geachte leden van de Raad, 

Mijn naam is Alex ter Haar en ik ben hier vanavond in mijn hoedanigheid van 

penningmeester van Harmonie Crescendo Medemblik.  

Vanavond bespreekt u de begroting 2022 en de meerjarenbegroting 2023-2025 waarin de 

beleidsvoornemens zijn verwerkt. Door de structuur van de bijbehorende stukken is het 

moeilijk om te doorgronden wat er aan u is voorgelegd om te besluiten. Onder andere is aan 

u voorgelegd het verlagen van subsidies op het gebied van sport, cultuur en 

muziekonderwijs. Van de wethouder ontving Harmonie Crescendo Medemblik een email 

waarin wordt meegedeeld dat er door B&W is besloten dat de subsidie die Harmonie 

Crescendo Medemblik ontvangt met ingang van 2023 in drie stappen wordt teruggebracht 

naar 50% van de huidige subsidie in 2025. Navraag bij enkele collega’s leerde dat deze mail 

niet naar andere verenigingen is gestuurd. Hetgeen de vraag oproept of hier sprake is van 

een unieke uitzonderingspositie van Crescendo Medemblik of een bijzonder nalatige 

informatieverstrekking vanuit het College van B&W.  

Laat ik maar van het laatste uitgaan. De gemeente bezuinigt volgens het kenbaar gemaakte 

voornemen bijna € 14.000 per jaar op de subsidies aan onze gezamenlijke verenigingen. Op 

de totale gemeente begroting is dit kruimelwerk, de impact voor de getroffen verenigingen 

is bijzonder groot. U draait daardoor het (muzikale) verenigingsleven de nek om! En dit is 

een van de weinige verenigingsvormen in onze samenleving waarin jongeren en ouderen op 

voet van gelijkwaardigheid samenwerken. Dat muziekverenigingen ook belangrijk zijn voor 

het landelijk bekende “Meer muziek in de klas”, waarvan onze koningin beschermvrouwe is, 

en waarvan het pedagogische effect op het menselijk brein onaantastbaar is bewezen, zal u 

hopelijk niet ontgaan zijn. Door de vergaande aantasting van de financiering van 

verenigingen zal er evenwel geen sprake meer zijn van het kunnen bijdragen, bijvoorbeeld in 

de vorm van het gratis beschikbaar stellen van instrumenten en de ondersteuning door een 

professionele dirigent, aan het muziekonderwijs, noch in de basisschool, noch in de 

muziekschool. 

Ik kan natuurlijk niet in de financiële situatie van andere verenigingen kijken, maar uitgaande 

van onze Harmonie Crescendo Medemblik, die dit jaar haar 125-jarig bestaan viert, zal uw 

beleid inhouden dat de harmonie ophoudt te bestaan. En tevens ontstaat daarmee ook een 

sneeuwbal effect naar andere verenigingen die gebruikmaken van dezelfde accommodatie, 

het verenigingsgebouw Sint Pieter in Medemblik, dat voor ons fungeert als niet 

gesubsidieerd dorps- en verenigingshuis. Als de door ons verdwijnen weggevallen huur door 

de andere verenigingen moet worden opgebracht, kan worden voorspeld dat dit tevens het 

einde is van de aldaar gevestigde toneelvereniging en koren.  

En wat in de culturele (muziek) sector een keer is afgebroken, komt niet meer terug. Tegen 

deze verarming van onze samenleving kunt u als raadsleden vanavond en bij de vaststelling 

op 4 november in het geweer komen.  

Ik dank u voor uw aandacht en wens u bijzonder veel wijsheid en 

verantwoordelijkheidsgevoel voor de samenleving waarvan u een vertegenwoordiger wilt 

zijn, toe bij uw besluit. 


